

Yakou Village



Located on the western bank of the Pearl River Estuary, Yakou Village in Nanlang Sub-district, Zhongshan City, faces the Lingdingyang sea area to the east, with Shenzhen and Hong Kong across the waters. It's just a 25-minute-drive (20 km) from the Cuiheng East Exit of the Shenzhen-Zhongshan Link, boasting 2000 mu (or around 1.34 square kilometers) of rice fields in the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area and Zhongshan's largest mangrove forest. Its ecological charm intertwines with cultural heritage, notably the nationally recognized Yakou Piaose

中山市南朗街道岸口村坐落于珠江口西岸,东临伶仃洋,隔海相望是深圳、香 港, 距离深中通道翠亨东高速出口仅25分钟车程(20公里)。崖口村坐拥粤港 澳大湾区私藏2000亩连片稻田、中山市面积最大的红树林,与列入国家级非 遗的崖口飘色共同演绎生态人文交响。

Yakou Rice Fields Travel Guide 崖口稻田打卡指面

The Yakou rice fields function as nature's mystery boxes—where each season reveals a fresh spectacle, while every vista remains equally photogenic.

崖口稻田是个神奇的田园盲盒,每个季节都能拆开不一样的惊喜,但一样出片



GO-Yakou Coffee / 崖口咖啡

Young people across the Greater Bay Area flock to Yakou's wooden cafe stools, savoring artisanal coffee amidst breeze-swept rice fields. Now boasting 30+ cafés with its own coffee bean brand, the village has carved its defining coffee identity.

在崖口咖啡店,吹着稻田原野的风,坐在木质的小椅上,啜饮一杯香浓咖啡, 成为大湾区年轻人周末最Chill的打卡方式之一。目前,崖口已吸引30多家咖啡 店入驻,还推出自营咖啡豆品牌,为崖口"村咖"提供稳定的原料来源。

Yakou Seafood & Food Street / 崖口海鲜美食街

Located between the rice fields and a sweeping coastline, Yakou's 6-kilometer food street covers four distinct zones.

崖口海鲜美食街串联稻田与海岸, 6公里美食街解锁四大体验区:



eafood Street/海鲜街

Fresh catches from unique brackish ecosystem 咸淡水海鲜美食之乡

Clay Pot Rice Street/煲仔饭街

Seafood specialties + traditional

特色海鲜+传统风味

Colorful container shops + immersive rural scenery

特色集装箱小店+沉浸式田园美景



Yakou Wonton / 崖口云呑

Thin-skinned perfection with generations-old recipes.

Iconic Shop :

Nestled by the village ancestral hall Straight past Yakou Archway

Pro Tip: Arrive before noon – these cult favorites sell out fast!

Find It:

崖口云吞以皮薄馅靓著称,鲜美异常。驰名远近的崖口云吞, 就开在崖口村的宗祠旁,沿着崖口牌坊直入,就可到达。

温馨提示: 要吃到云吞, 最好是早上去哦! 过了12点可能就没有了!

Yakou Homestays / 崖中民宿

Sleep with uninterrupted views of golden rice paddies and the Lingdingyang seascape. The village now hosts 10 boutique homestays, including two provincial awardees - notably He She Bookstore Inn, designated among Guangdong's First Rural Homestay Demonstration Sites.

留宿崖口, 躺着拥有千亩稻田+伶仃洋海景超绝体验。目前, 村内已有10家高颜 值民宿,其中禾舍书屋民宿等2家入选"广东省首批乡村民宿示范点"。



Co-funded in the 1970s by the Yakou Commune, overseas Chinese, and Hong Kong, Macao, Taiwan compatriots, this collective landmark opened in 1983 as the village's main venue for cultural activities. Preserving original 1980s aesthetics, the hall stands as a symbol of collective ownership and is a witness to the history of Yakou Village.

崖口会堂是在上世纪70年代,由崖口大队和华侨、港澳台同胞共同集资建 设,1983年正式投入使用,是村内文化活动的主要场所。走进崖口会堂仿佛 穿越回20世纪80年代,崖口会堂是集体所有制的标志,见证着崖口村历史。

Ancient Architecture / 古建筑群

Throughout the village lanes, century-old structures abound—fortified watchtowers doubling as residences, well-preserved ancestral shrines, and community temples steeped in folklore.

> 漫步在崖口村的村居民巷中, 随处可见有着百年 历史的建筑,碉楼住宅、祠堂、村庙……



Yakou Piaose Parade / 崖 中飘色

Yakou Piaose parade, recognized as a China's Intangible Cultural Heritage, is organized every year on the 6th day of the 5th lunar month in the village to pray for national prosperity, agricultural abundance, epidemic prevention, and universal harmony.

崖口飘色是国家非物质文化遗产,每年农历五月初六,崖口村民自发 组织飘色舞狮巡游祈福活动,祈求国泰民安、风调雨顺、祛瘟疫、送 祥瑞。